
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-08-23, § 19 

 

 Tid Torsdagen den 23 augusti 2012 kl 16.00 – 16.45 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 30 augusti 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)   

Theréz Randquist (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)   

Maria Nygård (S) §§ 1-19  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för Sebastian Carlsson (M) 

Kenneth Nilsson (S) för Maria Nygård (S) § 20 

 

Ersättare: 

  

Therese Carlborg (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gustav Johansson (M)   

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S) §§ 1-19    

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Elin Olsson (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Eva Olofsson, Jenni Almgren, Marita Anheim, 

Ann-Charlotte Bergqvist, Petra Dalunde, Mårten Frumerie, Victoria Grönros, Gunnar 

Jensen, och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 



  

 

 

 
 § 19 

Motion (2012:17) om krav på ändrade byggregler så att energieffektivitet 
både mäts i tillförd energi och hur energin till fastigheten produceras.  
Svar på remiss 
Dnr E2012-610–00543 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden besvarar remissen med kontorets tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Johan Hedin 

 (C) och (föreslår se beslutet).  

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Åke Askensten m.fl. (MP) 

 och Ann-Margarethe Livh (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

 Att besvara remissen enligt följande. 

 

 Motionären lyfter fram att förändringar i Boverkets byggregler från kommande 

 årsskifte gör att det blir relativt lättare att uppnå nybyggnadskraven på 

 energianvändning genom att installera eldrivna värmeväxlare än att köpa in 

 fjärrvärme. Som motionären lyfter fram innebär det en risk för ökad användning 

 av el för uppvärmning, tvärtemot de mål som staden satt upp. Det finns därför 

 anledning för staden att uppmärksamma regeringen på denna oönskade effekt, 

 precis som motionären föreslår. 

 

 Även om Kommunfullmäktige uppdragit åt Exploateringsnämnden att tillämpa 

 väsentligt strängare krav på energianvändning i de byggnader som uppförs på 

 stadens mark, får de nationella reglerna genomslag i annat byggande i staden.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel 

Forslund (FP) och Johan Hedin (C). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) Åke Askensten m.fl. (MP) och 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

 Särskilt uttalande lämnas av Åke Askensten m.fl. (MP) enligt följande: 

 

 Det är viktigt att Boverket snarast utarbetar nationella riktlinjer och regler för 

 hur man kan värdera och jämföra olika energitillförselalternativ för uppvärmning 



  

 av en byggnad. I denna fråga kan staden - som motionären föreslår - genom en 

 skrivelse till regeringen och Boverket påskynda utvecklingen.  

 

 I kontorets skrivning nämns (sid 2) att det inte skett några regeländringar med 

 avseende på hur energianvändningen i nybyggda hus ska beräknas och mätas. 

 Dock har vissa förändringar skett i Boverkets byggregler.  Från och med den 1 

 februari 2009 krävs en energianvändning på max 55 kWh/m2 vid elanvändning 

 och för övrig användning skärptes kraven från 110 till 90 kWh/m2 och år 

 (fr.o.m. den 1 jan. 2012). Det senare kravet gäller vid fjärrvärmeanvändning. 

 

  Staden har beslutat att 55 kWh/m2 ska gälla för alla nybyggda hus oavsett vilken 

 typ av energianvändning (vid eluppvärmning en riktningsfaktor 2,0). Dessa 

 bestämmelser kan ur miljösynpunkt få oönskade effekter såsom motionären 

 också påpekar. En eluppvärmd fastighet med el från kolkraftverk (max 55 

 kWh/m2) är mer klimatbelastande än en fastighet uppvärmd med fjärrvärme 

 producerad av ett fossilfritt bränsle (max 90 kWh/m2). 

  

 Nationella riktlinjer är nödvändiga så att även produktionsformerna av energi 

 kan mätas, jämföras och värderas.   

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


